
Zápis z jednání Rady MAS Brána do Českého ráje, z.s. 
dne 31.8.2023 v Nové Pace, L. Mašínové 1930  

 
 
Účastníci: 
Alena Macounová, Svazek obcí Brada  
Josef Cogan, město Nová Paka   
Přemysl Šulc, ZEOS LOMNICE, a.s. 
Josef Šimek, „MIKROREGION TÁBOR“ 
Ladislav Stuchlík, Junák - Český skaut, středisko Lázně Bělohrad  
David Pražák, AGROCENTRUM JIZERAN a.s.    
Milan Havlík, Mikroregion Pojizeří 
Radomír Sedláček - omluven 
Liběna Hakenová 
zaměstnanci kanceláře: Alena Klacková, Vítězslav Dufek, Lucie Karlová, Petr Sádek, 
Kateřina Hadačová 
Host: Denisa Imlaufová 
 
1. Přivítání přítomných, zahájení jednání 
Předseda Josef Šimek přivítal přítomné, konstatoval, že rada MAS je usnášeníschopná a 
dalším vedením jednání pověřil manažerku A. Klackovou.  
 
2. Plnění úkolů 
Kancelář MAS zajistila zápisy změn do spolkového rejstříku a do rejstříku skutečných 
majitelů. Projekty v rámci výzvy č. 10 PRV předány na SZIF. Schválená podpora na 
propagaci na akcích byla žadatelům sdělena.  
Kancelář MAS se přestěhovala do nových prostor v rámci budovy Mašínova 1930, Nová Paka 
– nová nájemní smlouva od 1.9.2023. 
Radě byla představena Denisa Imlaufová, která bude novou pracovnicí kanceláře – 0,5 
úvazku od 1.9. 2023 
 
3. PR IROP 
Členům rady byly předem zaslány návrhy následujících dokumentů, které mohli 
připomínkovat: 
 Interní postupy pro programový rámec IROP 2021 - 2027 
 Harmonogram výzev IROP 2021+  
 Výzva č. 1 na Dopravu s přílohami (kritéria administrativní kontroly, kritéria věcného 

hodnocení, formulář projektového záměru) 
 Výzva č. 2 na Cestovní ruch s přílohami (kritéria administrativní kontroly, kritéria 

věcného hodnocení, formulář projektového záměru) 
V. Dufek okomentoval veškeré předložené dokumenty, byla vedena nad nimi diskuse 
a postupně bylo o nich hlasováno. 
 
Schválení interních postupů MAS pro IROP 2021 - 2027 
Pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje předložené Interní postupy pro programový rámec IROP 2021 – 2027. 
 
 
 



Schválení harmonogramu výzev IROP 2021+ na nejbližší období 2023 - 2024 
Pro: 8, proti:0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje předložený harmonogram výzev IROP 2021+. 
 
Schválení Výzvy č. 1 Doprava 
Pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje výzvu č. 1 MAS Brána do Českého ráje – IROP - Doprava včetně příloh 
(formulář projektového záměru, kritéria administrativní kontroly, věcného hodnocení a jejich 
kontrolních listů) 
 
Schválení Výzvy č. 2 Cestovní ruch 
Pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje výzvu č. 2 MAS Brána do Českého ráje – IROP - Cestovní ruch včetně 
příloh (formulář projektového záměru, kritéria administrativní kontroly, věcného hodnocení a 
jejich kontrolních listů) 
 
Úkol: kancelář MAS zajistí vyhlášení výzev a další administraci s tím spojenou 
 
 
4. PR SZP 
Návrh PR SZP (výběr fichí, rozdělení alokace, harmonogram a indikátory) byl členům zaslán 
elektronicky před jednáním. 
A. Klacková představila návrh a okomentovala ho a seznámila radu s dalším postupem 
schvalování PR. Byla vedena diskuze nad návrhem.   
 
Hlasováno o předloženém návrhu programového rámce SZP: 
Pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje předložený Programový rámec SZP včetně navržených fichí, rozdělení 
alokace a harmonogramu. 
 
Úkol: kancelář zašle PR ke schválení MZe a zajistí další administraci s tím spojenou včetně 
případného doplnění. 
 
5. OP TAK 
Návrh Interních postupů a návrh výzvy bude zaslán radě MAS elektronicky. 
Úkol: kancelář připraví návrh interních postupů a výzvy a vše zašle členům rady do 14 dnů 
 
6. OPZ+ 
L. Karlová představila aktivity, které se realizují v rámci projektu Komunitní aktivity na území 
MAS Brána do Českého ráje, z.s. od ledna 2023. Úspěšné jsou komunitní tábory a dětský klub 
při DDM v Nové Pace, rozjíždí se další komunitní aktivity v území, které byly nabídnuty 
jednotlivým obcím či dalším partnerům v obcích. Komunitní centrum, které bylo zahájeno 
v Klášteře v Nové Pace společně se ŽBB, z.ú. jsme se však po půl roce rozhodli ukončit včetně 
smlouvy o spolupráci s ŽBB. Náklady na mzdy za půl roku činily cca 500 tis. Kč a pořádané 
akce neměly návštěvnost kterou jsme očekávali. Partner ŽBB se chce více zaměřovat na 



komerční aktivity a naše představa o komunitním centru byla odlišná. Projekt chceme zaměřit 
nyní na aktivity pro domovy důchodců, domy s pečovatelskou službou apod.  
 
Hlasováno o návrhu odstoupení od Smlouvy o spolupráci se ŽBB a o nových aktivitách v rámci 
projektu. 
Pro: 8, proti: 0, zdržel se:0 
 
Rada MAS schvaluje dohodu o ukončení Smlouvy o spolupráci, která byla uzavřena s Život 
bez bariér, z.ú. a souhlasí se změnou  projektu Komunitní aktivity v MAS Brána do  Českého 
ráje, z.s. 
 
Úkol: Karlová zajistí změnu projektu u poskytovatele MPSV. 
 
7. MAP Semilsko III, IV 
P. Sádek informoval o realizaci projektu MAP III a o přípravě navazujícího projektu MAP 
Semilsko IV, který se plánuje zahájit od 1.1.2024. Projekt bude podán do výzvy OP JAK, bude 
2letý a plánují se implementace následujících aktivit: polytechnické vzdělávání, čtenářská 
gramotnost, cizí jazyky – rodilý mluvčí, podpora vzdělávání pedagogů. 
Návrh na podání žádosti o dotaci na nový projekt MAP Semilsko IV, jejímž nositelem bude 
MAS 
Hlasováno o návrhu podat žádost o podporu MAP Semilsko IV 
Pro:8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS souhlasí, aby byl podána žádost o podporu na projekt MAP Semilsko IV do OP 
JAK. 
 
Úkol: Sádek zajistí dokončení projektu MAP Semilsko IV a jeho podání.  
 
8. NZÚ light 
MAS zajistila odborné posudky cca u 350 žádostí o dotaci v rámci NZÚ light. Zajišťujeme 
komplexní poradenství včetně pomoci podání elektronické žádosti v prostředí AIS SFŽP. 
Helena Červová absolvovala speciální kurz zaměřený na energetické úspory a je 
energetickým koordinátorem MAS. 
Náklady na tuto činnost byly uplatněny v rámci výzvy č. 1/2023 Energetická osvěta a 
poradenství za úspěšně zrealizované žádosti s doloženou realizaci. 
Za prvních ukončených 24 žádostí – obdrženo 240 000 Kč 
Další žádost MAS na 33 administrovaných a ukončených žádostí je schválena a v nejbližší 
době obdržíme 330 000 Kč. 
Od září je možné žádat o úhradu nákladů v režimu SOHZ (=služby obecného hospodářského 
zájmu) a limit de minimis bude zvýšen na 500 000 EUR. 
NZÚ light zatím běží do 31.12.2024, zvažuje se rozšíření i na bytové domy. Rovněž se 
zvažuje, že půjdou přes MASky.“kotlíkové dotace“ které nyní administrují Kraje 
 
 
9. Propagace MAS 
Dodatečně požádal o podporu Vojtěch Drahoňovský – akce Svatováclavský jarmark v Cidlině  
- 5 000 Kč. 
Informace o záměru vybudovat muzeum Anny Mackové a Josefa Váchala ve Studeňanech a 
následně vybudovat naučnou stezku spojenou s těmito umělci + lidovou architekturou.  



Spolek Anna Macková, Josef Váchal a fotografové pořádá 9.9.2023 celodenní akci „Podzimní 
setkání příznivců Anny Mackové a Josefa Váchala“ a požádal MAS o podporu 10 000 Kč. Logo 
MAS je na pozvánce, zapůjčíme propagační vlajku. 
Helena Červová informovala členy rady o žádosti pana RNDr. Mrkáčka o podporu své knihy o 
Českém ráji.  
Vedena diskuse nad podporou.  
Návrh podpořit Svatováclavský jarmark 5 000 Kč, Podzimní setkání ve Studeňanech 10 000 
Kč a podpora knihy 10 000 Kč 
 Pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Rada MAS schvaluje podporu Svatováclavského jarmarku 5 000 Kč, Podzimní setkání 
příznivců Anny Mackové a Josefa Váchala 10 000 Kč, publikace RNDr. Mrkáčka 10 000 Kč. 
 
 
10. Různé 
Realizace Strategie CLLD hrazena z projektu „Provoz MAS“ v rámci IROP – projekt je do 
konce roku 2023 a způsobilé jsou pouze náklady na realizaci Strategie 2014-2020.Náklady 
spojené s novou Strategii 2021+ půjdou hradit z OP TAK. O nový projekt může MAS požádat 
až ukončíme stávající (cca jaro 2024). 
MAS by měly být zakotveny v legislativě ČR – příprava novelizace Zákona o regionálním 
rozvoji, kde by MAS měla být uvedena jako garant regionálního rozvoje. V evropské 
legislativě MAS jsou. 
Zástupci MAS se zúčastní Dožínek v Hradci Králové (společný stánek MAS a 
Královéhradeckého kraje). 
 
Jednání ukončeno ve 20:00 
Zapsala: Klacková    Ověřil: Šimek 


